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BÄSTA MEDLEM
I början av detta år valde vi fullmäktige för de nya väl-
färdsområdena. Fullmäktigegrupperna har nu konsti-
tuerat sig och valt styrelse samt besatt centrala tjänster.
Från början av år 2023 skall välfärdsområdena ta över
social- och hälsovården samt räddningsväsendet från
kommunerna. Välfärdsområdena får sin finansiering
av staten enligt en kalkylerad modell där servicebeho-
vet och uppgifter om social- och hälsovården samt
räddningsväsendet beaktas. Invånarunderlaget påver-
kar även finansieringen. Vår beskattning ändrar så, att
12,64 % av kommunalskatten överförs till den statliga
skatten, med vilken staten finansierar välfärdsområde-
nas tjänster. Man kan förstå, att det kan uppstå gnissel
och problem i övergångsskedet då vårdreformen för-
verkligas. Hur skall den allmänna byråkratin och data-
systemen börja fungera? Räcker pengarna till?

NYLANDS VÄLFÄRDSOMRÅDEN
Som bekant är Nyland indelat i fyra välfärdsområden
samt Helsingfors stad. Då Helsingfors stad består av
endast en kommun benämnes denna inte område, men
social- och hälsovården samt räddningsväsendet finan-
sieras i Helsingfors via staten enligt samma finansie-
ringsmodell som tillämpas i välfärdsområdena.
Välfärdsområdena har hand om bashälsovården och
den sociala biten som t.ex. äldreomsorgen och rädd-
ningsväsendet. Under sommaren och hösten kom det
larm om resursbrist i sjukvårdsdistriktet HUS, som har
hand om specialsjukvården. Det bisarra förslaget om
att ta bort jourverksamheten i Borgå och Lojo dök upp
i tjänstemannaberedningen. En sådan åtgärd skulle all-
varligt ha skadat hela vårdreformen och lyckligtvis togs
förslaget tillbaka. Nu återstår dock arbetet med att hitta
lämpliga nedskärningar samt tilläggsfinansiering för att
få budgeten i balans.

I varje välfärdsområde är man nu sysselsatt med bud-
getarbetet och det är ingen överraskning om man
finner att budgetramarna är kärva. Det ser ut som om
man kan vara tvungen att höja vissa patientavgifter,
men man får hoppas att en försiktig linje tas. Finansie-
ringen av välfärdsområdena justeras årligen och en
långsiktig utveckling av verksamheten beaktas i finansi-
eringsmodellen. Den allmänna finansieringen för

välfärdsområdena år 2023 är enligt statens budget ca.
22,5 miljarder euro.

I de välfärdsområden där SFP har representanter i full-
mäktige har Svenska Seniorer i Nyland ordnat träffar i
Hagalund (Esbo) 2.11.2022, Borgå 8.11.2022 och på
kommande i Karis 25.11.2022. För Karis har vi ett pre-
liminärt program.

onsdag 2.11 kl.14
Hagalund servicecentral,
Västanvinden 1 A, 3.vån.

Västra Nylands välfärdsområde
och äldrevården i Esbo

Diskussionen inleds av
viceordförande
HenrikWickström
Vi bjuder på kaffe. Fritt inträde.

Mötet ordnas av ESPHagalund
pensionärsklubb och Svenska
Seniorer i Nyland rf

tisdag 8.11. kl 18.30
Borgå Folkakademi Å-salen,
ingång Gymnasiegatan 2

Östra Nylands välfärdsområde
kommer. Hur tryggas vården?

Diskussionen inleds av
fullmäktigeledamot
Otto Andersson.
Musik & sång: Joel Enqvist.

Vi bjuder på te och kaffe.

Mötet ordnas av
Svenska Seniorer
i Nyland rf

Diskussion om framtidens vård och omsorg 
i Västra Nylands välfärdsområde. Hur tar 

man hand om äldreomsorgen?

fredag 25.11 kl. 14

Kulturhuset Fokus i Karis, Dalgatan 4
I panelen sitter fullmäktigeledamöterna 
Henrik Wickström, Nina af Hällström, Karl 
von Smitten, Ralf Backman, Peter Braskén 

och Gustav Båsk

Servering
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• Många har svårt att minnas koder, att förstå och
följa instruktioner, att använda applikationer
mm. Icke-användare av dator eller annan
kommunikationsteknik får inte sättas i ett ännu
ojämlikare läge. Det bör finnas fysiska
mottagningar för hantering av ärenden, tillgång
till personlig handledning och rådgivning,
tillräckligt med personal, som garanterar
människokontakt samt skriftlig, papperstryckt
information.

• Det är också viktigt att fortsatt stöda inlärning
av ny IT-kunskap, att IT-undervisning
kontinuerligt står de äldre till buds. Det finns
många i de äldre åldersklasserna som är
intresserade och villiga att förkovra sina IT-
tekniska kunskaper i datorlära, informations-
och kommunikationsteknologi.

• Vårt budskap är, öka inte marginaliseringen av
redan marginaliserade. Snabba förändringar i
Informationssamhället och i den digitala världen
är redan nu ansträngande för oss äldre. Gör det
inte svårare att leva livet och vardagen digitalt.

Vi har fått uppgifter om man i välfärdsområdenas stra-
tegier har lyft fram att personer som inte har tillgång till
personlig, digital apparatur bör beredas möjlighet att
sköta samhällsärenden via personliga kontakter.

MEDLEMSAVGIFTEN 2022
Med detta brev kommer en påminnelse om att betala
medlemsavgiften till dem, som av någon orsak inte
noterat vårt utskick om medlemsavgiften i våras.

AVSLUT
För tillfället söker SFP-kretsarna efter kandidater till
nästa års riksdagsval. Valdagen är 2.4.2023. Även seni-
orkandidater sökes. Vi har anledning att återkomma till
riksdagsvalet i följande medlemsbrev, som torde sändas
ut nästa år i samband med kallelsen till årsmötet.

Ha ett gott avslut på året önskar

Björn Fant
Ordförande

ÄLDREOMBUDSMANNEN
Seniorerna ordnade en träff med äldreombudsmannen
Päivi Topo på Café Esplanad i Helsingfors 1.6.2022. På
den välbesökta träffen presenterade Päivi Topo sitt
uppdrag, som går ut på att knyta kontakter till besluts-
fattare och på så sätt skapa möjligheter för inflytande
bl.a. på ministernivå gällande ny lagstiftning. Hon tog
speciellt upp att en ökad digitalisering av samhällstjäns-
ter inte får slå ut de äldre. Alternativa sätt att sköta sam-
hällsärenden i vardagen bör finnas. Inspirerad av detta
beslöt styrelsen på sitt styrelsemöte i september, att göra
en insändare om de orättvisor som en ökad digitalise-
ring av samhällstjänsterna inom välfärdsområdena kan
leda till. Insändaren ”Gör det inte svårare att leva var-
dagen digitalt” publicerades 13.10.2022 i Hbl och
någon dag senare i Västra Nyland och Östnyland.
Nedan våra punkter i insändaren.

• Ökad digitalisering av samhällstjänsterna för
interaktion mellan offentliga sektorn och
medborgare får inte slå ut äldre och redan
marginaliserande grupper. Alternativa sätt att
sköta samhällsärenden i vardagen bör finnas.
Därför bör utvecklingen av digitaliseringen
göras ur ett kundperspektiv - med de äldre i
centrum.

• Att öka digitaliseringen på bekostnad av andra
serviceformer främjar inte utbudet av tjänster
och serviceinsatser av god kvalitet. Det finns och
kommer att finnas, även i framtiden, många som
av olika orsaker inte har internetkontakt, som
inte kan hantera eller lära sig hantera och
använda IT-tekniken, elektroniska apparater
eller elektroniska hjälpmedel i vardagen.
Personer med syn- och hörselnedsättning,
finmotoriska begränsningar som stela och
klumpiga fingrar, minnesstörningar och
gestaltningsproblem.


